

Deltagere, Bestyrelsen	Afbud	Deltager, Administration
Jaris		
Giuliano		
Kasper		
Dorrit		
Jannick		
Cæcilie	x	
Casper	x	
Annagrethe		
Martin		
Nikolaj	x	

Flemming Sparre Sørensen er trådt ud af bestyrelsen.

Ordstyrer: Kasper

Referent: Martin

Dagsorden	
1	<p>Godkendelse af dagsorden - Kort snak om ny dagsordens-opbygning. Får vi det hele med? Dagsorden vedtaget.</p> <p>Dagsorden.</p> <ol style="list-style-type: none">Referat fra sidste møde Fremadrettet er der maks. 7 dage til at kommentere referatet. Herefter betragtes det som godkendt.
2	<p>Opsamling siden sidst, bordet rundt (forberedt punkt; hvad er vigtigt at dele med resten af bestyrelsen?)</p> <ol style="list-style-type: none">Kommune- og bydelsspecifikt:<ol style="list-style-type: none">Høringssvar: Søndermarken v/Dorrit Der blev tilføjet kommentarer til høringssvaret. Vi vendte processen omkring hvordan vi behandlede høringssvaret. Processen for høringssvar fremover vil være at høringssvar udarbejdes af kommunekoordinator/bydelskoordinator, som også underskriver (evt. formand). Høringssvar afsendes fra fælles postkasse koebenhavn@friluftsradet.dk

Høringsvar kan godt behandles over mail med korte deadlines, evt. hvis det ikke kan behandles på næstkommende bestyrelsesmøde inden fristen.

2. Jaris udarbejder et høringssvar til projektet "Ved Amagerbanen Nord" inden jul. Vi arbejder på at høringssvaret bakkes op af DGI og DIF. Der fokuseres på mulighederne for bevægelse i området.
3. Giuliano orienterer omkring indkomne sager på Vesterbro. Der er forskel på høringssvar/klager (klager kan koste penge at tage op). Hvis der kommer konkrete sager der koster penge, så tager vi stilling til det. Evt. inddrager vi Friluftsrådet centralt.
4. Annagrethe har fået en teknisk sag ind vedrørende Nordhavn, som er svær at vurdere på. Sagen er givet videre til Kasper til gennemsyn. Vi skal bruge hinanden til at vurdere sager vi ikke føler os kompetente til. Evt. inddrage Friluftsrådet centralt til at vurdere en sag.
5. Vi har valgt ikke at gå ind i de mange sager om husbådes placering i kanalerne, da der er tale om midlertidige tilladelser. Vi tager en mere principiel snak når de nye retningslinjer skal udarbejdes af Københavns Kommune.

Generelt:

Casper vil gerne fremover stå for Sundby (Amager).

Martin tager sager fra Tårnby og Dragør indtil nyt medlem kan tage over. Der kommer til at mangle en person i grønt råd (såfremt disse oprettes i kommunerne).

Punktet må gerne forberedes hjemmefra. Det skal overvejes hvad vi orienterer om, hvad vi bruger hinanden til, fx sparring og ting af principiel karakter.

6. Andre udvalgsmøder m.v.
 1. Friluftsrådets seminar v/Dorrit
Dorrit orienterer omkring lokalbestyrelsesseminaret i Friluftsrådet i Faaborg. Udmelding fra landsbestyrelsen er at vi har de frihedsgrader vi ønsker. Dvs. vi har stor mulighed for at sætte egen dagsorden lokalt. Der blev drøftet "hvordan skaber vi sammenhæng mellem Friluftsrådet centralt og lokalt".
Overordnet står vi i et vadedsted med nye lokalråd, vi skal finde egne "ben at gå på".
Vi kan lære omkring udfordringer i andre lokale råd fx
- Interessekamp.

	<ul style="list-style-type: none"> - For mange punkter på dagsordenen i nogle lokalråd. Hvor man ikke når at være proaktiv på friluftslivet. - Skal vi have en Facebookgruppe, som lokale grupper kan være en del af og følge Friluftrådet København (erfaringen fra andre lokalråd omkring Facebook er god). - En del, faktisk flertallet, af de lokale råd repræsenteret til seminaret havde problemer med at definere, håndtere og etablere temagrupper.
	<p>Kommende handling</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Høringssvar <p>Processen for høringssvar fremover vil være at høringssvar udarbejdes af kommunekoordinator/bydelskoordinator, som også underskriver (evt. formand). Høringssvar afsendes fra fælles postkasse koebenhavn@friluftsraadet.dk</p> <p>Høringssvar kan godt behandles over mail med deadlines, evt. hvis det ikke kan behandles på næstkommende bestyrelsesmøde inden fristen.</p> 2. Udvalgsmøder (grønt råd, temamøder, kommune- og regionsmøder m.v.) – orientering om kommende møder (dagsorden). <ol style="list-style-type: none"> 1. Møde om Naturpark Nordhavn d. 7. december 19.00-21.00 på Københavns Rådhus, arrangeret af By & Havn og Københavns Kommune. Mødet er uden tilmelding. Flere deltager fra bestyrelsen. 2. Møde Lynetteholm (d. 13. januar kl. 15.00 – 17.00). Friluftrådet centralt indbyder til møde omkring Lynetteholm. Der kommer en indbydelse rundt. Slå kryds i kalenderen allerede nu. <p>Der er en del udfordringer omkring etableringen af Lynetteholmen, bl.a. i Margretheholms Havn. Desuden vedrørende indsejling i hovedløbet for småbåde m.m.</p> 3. Diskgolf henvendelse*_ se vedlagt henvendelse sidst i dokument <p>Vi har fået en henvendelse fra Asbjørn Bue Vrang Hauberg i Dansk Disc Golf Union om mulige nye steder til disc golf-aktiviteter. Jaris og Giuliano tager snakken videre med Asbjørn. Vi er positive over for Diskgolf som aktivitet og ønsker at der tages højde for områderne hvori der spilles Diskgolf, da</p>

	<p>områderne (naturen) skal kunne tåle påvirkningen af mange brugere, hvorfor det er vigtigt at finde egnede steder.</p> <p>4. Årsmøde 2022 v/Kasper og Martin Vi har aftalt d. 3. marts kl. 19.00 - 21.00 Sted: Kødbyen. Dorrit undersøger sted. Alternativt FDF's lokaler ved Langebro, Martin undersøger. Martin undersøger budget til årsmøde og rundsender materiale omkring årsmøde til alle i bestyrelsen.</p>
4	<p>Tema-indsatser (her sætter vi dagsorden på indsatser vi vil være proaktive på)</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Om netværksdannelse. Hvilke friluftorganisationer findes i vores område og hvem kan vi kontakte ifm. med etablering af temagrupper v/Dorrit. <p>Vi har kontaktet Friluftsrådet centralt og de er vendt tilbage med muligheder for at finde netværk.</p> <ol style="list-style-type: none"> 2. Forslag til temagrupper: - Etablering af et sammenhængende stisystem for gående og cyklister inde i København samt fra København og ud v/Dorrit. Dorrit forbereder et oplæg omkring tankerne for et sammenhængende stisystem. Vi afventer et oplæg på mødet i januar. 3. Inddragelse af børn og unge i Friluftsrådet v/Cæcilie Vi vil gerne have et kort oplæg omkring "inddragelse af børn og unge i friluftsrådet". Jannick snakker med Cæcilie. <p>Generelt: Det blev vendt hvordan vi laver en proces omkring temaindsatser. En mulighed er at vi selv gør et stykke arbejde inden vi byder andre indenfor til samarbejde omkring specifik indsats. Derudover skal vi være opmærksomme på andre der vil/kan arbejde med et tema under Friluftsrådet København.</p> <p>Vi har aftalt at alle temagrupper er oppe og vende til bestyrelsesmøderne før de igangsættes. Temagrupper skal have afsæt i bestyrelsen, og der skal være sammenhæng med indsatsen i temagruppen og vores samlede værdier og indsatser. Der skal være en kontaktperson fra bestyrelsen for en temagruppe.</p>
5	Eventuelt

	<ol style="list-style-type: none"> 1. Stormflodssikring - Martin orienterer. 2. Husk at dagsorden til regionsudvalgsmøder samt referater sendes rundt til bestyrelsen. 3. Næste bestyrelsesmøde er d. 6. januar 2022, og afholdes hos DGI Storkøbenhavn, Vester Voldgade 100,1. 4. Næstfølgende møde d. 3. februar bliver evt. på Vestamager (Jaris og Giuliano). 5. Forslag omkring nyt punkt "Indkomne forslag til bestyrelsesarbejde" sættes på dagsordenen fremover, således bestyrelsen også har et punkt hvor vi kan være proaktive i forhold til dagsorden omkring friluftsliv.
6	
7	
8	
9	